
Kövér László:

A liberális szövetség vége
Az új parlamentnek 
vélhetően egyetlen 
olyan pártja lesz, 
amely kormányzati 

szerepben még sosem próbálhatta 
ki magát. A Fidesz frakcióvezető
jét. Kövér Lászlót a régi-új szerep
körről kérdeztük.

-  Választási szövetségesük, az 
SZDSZ várhatóan kormánypárt
ként tevékenykedik tovább. Meny
nyiben változtatja meg ez a két li
berális párt viszonyát?

-  Jelentősen. A Fidesz korrek
tül teljesítette a választási megál
lapodást, és ezzel el is oldotta ma
gát az SZDSZ-től mint politikai 
szövetségestől.

-  Az elmúlt négy évben az el
lenzéki és a kormánypártok viszo
nya időnként már-már ellenséges
nek volt mondható. Folytatódik-e 
ez a jövőben is?

-  A Fidesz korábban is azon 
volt: civilizált hangnem jellemez
ze a parlamenti munkát. Ezen 
nincs okunk változtatni. Más kér
dés, hogy az MSZP egyik-másik 
politikusa meg fogja osztani a tár
sadalmat. Ez olyan veszélyt jelent, 
hogy az ellenzék egy része és a 
kormánypártok egyike között 
olyan, vagy még rosszabb lesz a 
viszony, mint az elmúlt négy év
ben volt

-  Érezhető-e annak jele, hogy 
a választási kudarc után szétbom- 
lik a Fidesz?

-  Egyáltalán nem tapasztal
tam ilyet. A tagságból az első pil
lanatban dacot váltott ki a mél
tánytalannak érzett ítélet, amely a 
választók szavazataiban megnyil
vánult, és jó néhányan beléptek a 
partba a választások éjszakáján, 
mert úgy érezték, újra van valami 
romantikája, erkölcsi vonzása Fi- 
desz-tagnak lenni.

-  Több Fidesz-jelölt mégsem 
•ép vissza az SZDSZ javára.

-  Három ilyen esetről tudok, 
és egyik sem érinti az SZDSZ-szel 
kötött megállapodást, mivel az ab
ban foglaltaknál kisebb a különb
i g  a liberális jelöltek között 
Valóban alakultak furcsa dolgok, 
hiszen SZDSZ-es is lépett visz- 
sza a kereszténydemokraták javá- 
ra- Nyilván a helyi viszonyok sok 
érdekességgel szolgálnak.

-  A Fidesz Szentendrén az 
MDF-et támogatja.

-  Nem tartom helyesnek, mert 
l/ngár Klára a szentendrei SZDSZ- 
jelölt, és azt sugallhatja ez az eset, 
hogy kilépéséért valamiféle re- 
vansot szeretnénk venni. Erről szó 
sincs.

-  Győr-Moson-Sopron me
gyében elutasították az MDF kö
zeledését, Dombóváron viszont a 
Demokrata Fórum is támogatja a 
Fidesz jelöltjét.

-  A Fidesz tartja magát a li
berális egyezményhez, a korrekt
ség elemi szabályai szerint nem 
léphetünk vissza az MDF javára, 
ha maradt versenyben SZDSZ-es 
jelölt. Még akkor sem, ha egyéb
ként a választási eredmények 
alapján az MSZP elleni helyi 
győzelemre apellálva az lenne az 
ésszerű. Ahol nem maradt fide- 
szes jelölt, ott semmi akadálya 
sincs annak, hogy akár a KDNP, 
akár az MDF jelöltjét támogas
suk. Ezek helyi megállapodások, 
a három párt elnökei között ilyen 
megegyezések nem születtek.

-  A választási kudarcnak 
anyagi konzekvenciái is vannak. 
Hallani, hogy a Fidesz apparátu
sát le kell építeni, és esetleg a 
Lendvav utcai székhazat is el kell 
adni. Mi ebből az igazság?

-  Az apparátust jelentősen 
leépítjük, fele-harmada marad
hat meg az alkalmazottaknak. A 
Lendvay utcai székház eladásá
ról a választások előtt valóban 
szó esett, mert irodának alkal
matlan.

-  A párt országos listáján 
látszik, nem húsz parlamenti 
képviselőre számítottak, emiatt 
több eddigi képviselőjük is kiszo
rul a parlamentből. Tapasztal- 
hatóak-e feszülségek emiatt a 
pártban?

-  Természetesen vannak ilyen 
hangok. Az országos listán való 
változtatásra nincs mód, itt azok
nak az embereknek a kezében van 
a döntés, akik a listán a szerepel
nek. Nem tartom bajnak, ha új ar
cok kerülnek be a parlamentbe, 
olyanok, akik nem is hasonlítanak 
a korábbiakra. Azokat, akik kies
tek a Fidesz-frakcióból, nem sza
bad sorsukra hagyni de sajnos 
csak azokkal a lehetőséggel élhe
tünk, amelyek rendelkezésünkre 
állnak.
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